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Tõnis Mägi ja Kärt Jo-
hanson tassivad pa-
rasjagu õuest puid, 
kui nende Peedul asu-
va maja ees peatume. 
Võtame istet hiigel-
suurena tunduva söö-
gilaua taga. Õige pea 
hakkavad puud plii-
di all koduselt prak-
suma...

Sirje Veldi

“Kütame maja! Prae-
gu talvine aeg,” naerab Tõ-
nis Mägi ja ütleb kohe, et 
ega neist tuleviku asjadest 
ei taha väga rääkida. Min-
gid mõtted ja ideed liiguvad 
loomulikult, mõned kont-
serdid, midagi teatriga seo-
tut... Aga ärme siis liiga va-
ra neist veel räägi.

“Vestlen siin oma Her-
manniga ka aegajalt,” üt-
leb Tõnis. Hermanniks ni-
metab ta oma vana klaverit, 
mis pärit lapsepõlvest ja ko-
gu elu Tõnisega kaasas käi-
nud, ja peremehe kõik need 
27 kolimist ühest kohast tei-
se vastu pidanud. Tõnisel on 
olemas isegi CD plaat “Vest-
lus Hermanniga”, seega siis 
klaveriga.

“Mingeid helisid hakkab 
juba tulema ka,” möönab 
Tõnis. “Mis nendest kokku 
saab või mis välja tuleb, se-
da praegu veel ei tea, need 
on sellised esimesed puudu-
tused.”

Aastaid vabakutselise 
elu elanud Tõnis Mägi töö-
puuduse üle ei kurda. On 
nii pakkumisi kui ka võima-
lust nende vahel valida. Üks 
suurem esinemine tuleb au-
gustikuus Leigo järvemuu-
sikal, siis üks soolokontsert 
ja midagi ka teatris, aga sel-
lest ei taha ta ikka enne rää-
kida, kui see juba millekski 
vormuma hakkab.

“Paar aastat tagasi telli-
ti minult selline oratooriu-
mi moodi asi “Tarkus”, mida 
ma siis eelmisel aastal Al-
bu vallas tegin. See on sel-
line suurem programm või 
muusikaline teos. Praegu is-
tun lihtsalt vaikselt siin kla-
veri taga ja proovin mingeid 
helisid kätte saada,” räägib 
Mägi tagasihoidlikult.

Tõnis Mägi ütleb, et ei saa 
minna presidendilt Riigi-
vapi III klassi teenetemärki 
vastu võtma, sest 23. veeb-
ruaril on tal Pärnus kont-

sert, kuid järgmisel päeval 
presidendi vastuvõtule lä-
heb küll. Ta ütleb, et loomu-
likult on ta tunnustuse üle 
rõõmus, kuid suurem hea-
meel on tal selle üle, et mär-
gatud on ka Jaak Johanso-
ni, Sven Grünbergi ja Jaak 
Joalat.

Mitte üksnes Koit
“Minule on see juba teine 

orden, aga et Jaak Johanson, 
kes terve elu on tegelnud ar-
hiivindusega, meeletult pal-
ju lindistanud inimeste jut-
te ja igasuguseid kontserte 
ning peale selle on ta mõnes 
mõttes ka pärismusmuusika 
edasiviija, sai tunnustu-
se – selle üle on mul kohu-
tavalt hea meel. Teised, kes 
seal nimekirjades on, on ju-
ba rohkem tuntud – nemad 
saavad igal aastal midagi.”

Tõnis Mägi ütleb, et ei 
oska väga kommenteeri-
da, mille eest president tal-
le juba teise ordeni annab, 
kuid loodab, et mitte pel-
galt “Koidu” eest, vaid et on 
märgatud ka tema teisi lau-
le, millest vähem räägitakse 
või ka tema teatritööd.

“Kui pidevalt räägitak-
se ainult paarist laulust, siis 
jääbki mulje, et olen kirjuta-
nud ainult kaks laulu “Looja 
hoia Maarjamaad” või “Pal-
ve” ja veel paar lugu, mille 
kohta arvatakse, et niikuinii 
pole need tema enda lood, 
siis vähem teatakse, et ka 
näiteks Liisi Koiksoni tun-
tuks lauldud “Sinu hääl” on 
minu kirjutatud,” ütleb Mä-
gi.

Tartust Peedule kolisid 
Kärt Johanson ja Tõnis Mä-
gi eelmise aasta 1. aprillil.

Peedu maja ja de ja vu
“Otsisime maja ikka 

kaua, viis aastat vist,” mee-
nutab Tõnis. “Tartus elasi-
me ka kolmes kohas ja siis 
ühel hetkel, see oli jaani-
päeva paiku, leidsin inter-
netist selle maja pildi. Tuli-
me vaatama ja kohe ostsime 
ära ka.”

Tõnis räägib, et praeguse 
elukohaga seob teda justkui 
de ja vu efekt, kuigi mingit 
varasemat seost majaga pol-
nud.

“Sündisin 61 aastat taga-
si Meriväljal ja seal oli ana-
loogne hõng – kõrged män-
nid, üksik koerahauk kus-
kil kauguses... Meriväljal oli 
meil maja, mis oli ühe hol-
landi meremehe ehitatud, 
selline laevakujuline. See 
maja siin meenutab natuke 
laeva. Sõbrad kinkisid mul-

le päästerõnga. Kui olin väi-
ke poiss ja istusin sellesama 
Hermanni taga, puudutasin 
klahve ja jäin kuulatama, et 
kuhu need helid haihtuvad? 
Kuhugi sellisesse kohta, mi-
da ei taju, mida ei adu... Siis 
siin, ainult 60 aastat hiljem, 
on mul seesama klaver, sa-
masugune veranda... Eks 
näis, mis lood siis siin hak-
kavad sündima.”

Tõni Mägi ütleb, et kõlab 
ehk veidi morbiidselt, aga 
tema puhul võib öelda küll, 
et nüüd on ta oma lõppsada-
masse jõudnud.

“Arvan, et selline kohv-
ri otsas istumine... et selle-
ga on nüüd kõik. Oleks hea 
küll kui sellega asi piirduks, 
rohkem ei viitsiks küll ku-
hugi kolida.”

LÜHIDALTTõnis Mägi ei saa ise 
ordeni järele minna
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Ravikodu ümber 
käis tuline 
arutelu

Möödunud püha-
päeval kogunes poolsa-
da inimest Peedu laste-
aia kitsukesse saali ava-
likule arutelule. Kokku 
oli tulnud nii idee pool-
dajaid kui ka innukaid 
vastaseid. Paar tundi  
kestnud arutelu käigus 
kuulati ära mitmeid eri-
nevaid poolt ja vastu sei-
sukohti ning saadi tea-
da, mida täpsemalt ini-
mesed kardavad. Ravi-
kodu idee arengut ja eri-
nevaid seisukohti saab 
põhjalikumalt lugeda in-
ternetis www.ravikodu.
bolgspot.com.

Möödunud nädala  
laupäeval Elva kirikus 
toimunud toetuskontser-
dil koguti Peedu ravikes-
kuse toetuseks ligi 4000 
krooni. Elamustpakku-
val kontserdil esines 
Nõo kiriku meesansam-
bel, vennad Johansonid 
ja Kärt Johanson. Sõna 
võtsid õpetaja Vallo Eha-
salu ja Peedu noorte ra-
vikodu idee autor Anne 
Karelson. EPP

Kas Elvasse tuleb 
tennisehall või 
spordihoone? Lk 2

Linn ootab Maximale 
positiivseid 
hinnanguid.  Lk 2

Ka Elva ja Käärdi 
ei pruugi pääseda 
veehinna tõusust. Lk 3

Cevin Anders 
Siim oli edukas 
Tiigrihüppe  
matemaatika-
võistlusel

1. veebruaril selgusid 
Tiigrihüppe SA ja Nõo 
reaalgümnaasiumi kor-
raldatud ülevabariigili-
se matemaatikavõistlu-
se “Märka matemaatikat 
enda ümber – teised õp-
peained” võitjad.

Te k s t ü l e s a n n e t e 
koostamise võistlusele 
laekus üle kahesaja töö. 
Võistustööde hindami-
sel arvestati teksti ori-
ginaalsust, tõepärasust, 
üheselt mõistetavust 
ning lahenduskäigu kor-
rektset vormistust. Žürii 
(Sirje Sild, Kalle Jürgen-
son) otsustas välja anda 
I ja II preemiad erineva-
tes vanusegruppides.

Elva gümnaasiumi 
6. klassi õpilane Cevin 
Anders Siim (juhenda-
ja Geil Siim) sai võistlu-
sel II preemia ja lisaks 
veel ka Nõo reaalgüm-
naasiumi eripreemia pa-
rima loodusvaldkonna 
töö eest.

Võistlusel osalemi-
seks tuli koostada tekst-
ülesanne, mille sisu oli 
mõnest teisest õppeai-
nest, kuid ülesande la-
hendamisel tuli kasu-
tada matemaatikaprog-
rammi Wiris. EPP

TUNNUSTUSI
 1999 Valgetähe 
teenetemärgi IV 
klass
 2005 Eesti muu-
sikaauhind “Panus 
elutöö eest”
 2010 Riigivapi III 
klassi teenetemärkMÄRKAMINE President tunnustab paljusid loomeinimesi

Tõnis Mägi sai ordeni president Merilt ja nüüd ka president Ilveselt. Ta ise loodab väga, et tunnustuse vääriliseks 
peetakse rohkemat kui tema paari, ülipopulaarseks lauldud laulu. Foto: Kersti Koosa
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Elva linnapea Reno 
Laidre ei nõustu väi-
tega, et tennisehal-
li ehituse plaanist 
on avalikkusele vähe 
räägitud.

Sirje Veldi

“Ei saa lasta end tennise-
halli nimest heidutada, vaa-
data tuleb ka sisu,” ütleb 
linnapea ja möönab, et pro-
jekti eestvedaja on olnud ik-
ka Elva tenniseklubi, kuid 
halli ehitamisest on huvita-
tud ka linn.

“Mõned aastad tagasi 
jõudis meieni info, et Elva 
tenniseklubi kavandab hal-
li ehitust Elva linnast välja, 
piltlikult öeldes põllu pea-
le,” räägib Laidre. “Selles 
kontekstis oleks meie huvi 
olnud tõesti vaid tennis.”

Laidre möönab, et 2007. 
aastal, mil tennisehalli idee 
ringi liikuma hakkas, oli 
majanduslik olukord teine 
ja linngi oli kaasfinantseeri-
mise osas märksa optimist-
likum kui praegu, mil linnal 
käsil veemajandusprojekt ja 
kohe tulemas Tartu maan-
tee koolimaja remondi kaas-
finantseerimine.

Laidre sõnul on spor-
dihoone ehitus Elva lin-
na arengukavas olnud ju-
ba tükk aega, kuid vajali-
ke vahendite puudusel sel-
le ehitus aina edasi lüka-
tud. Nüüdseks on tennise-
halli ideed edasi arendatud 
ja linnapea sõnul ei saa tä-
na rääkida vaid tennisehal-
list, sest Tartu maantee koo-
lihoone vajab ka korralikku 
spordisaali.

“Kuna tennisehalli reeg-
lina kasutatakse pealelõu-
nasel või õhtusel ajal, siis 
majanduslikult oleks ju äär-

miselt ebaotstarbekas ehi-
tada hall, mida kasutatak-
se vaid pool päeva,” ütleb 
Laidre.

Esialgsest plaanist ehita-
da rohkem tennisele suuna-
tud kergplastist hall, olevat 
praktiliselt alles vaid nimi – 
tennisehall, mis olla tingi-
tud tenniseklubi kui projek-
ti algataja huvist kanda sel 
moel edasi oma identiteeti.

“Ma ei näe liigset prob-
leemi, kui objektil on teine 
nimi, kuigi tegelikult täidab 
hoone hoopis rohkem funkt-
sioone,” ütleb Laidre.

Kandvaks ideeks on saa-
nud siiski suur liimpuithall, 
kus lisaks kolmele tennise-
väljakule on planeeritud ka 
kergejõustikuala. Ka välja-
kud sobivad linnapea sõnul 
võimlemis- ja jalgpallitren-
nideks ja Puiestee tänava 
koolimaja spordisaali jääk-
sid ainult võrk- ja korvpall, 
kõik ülejäänud alad võiksid 
kolida uude tennisehalli.

“Tõsi on, et korvpall ja 
võrkpall tahavad puitpõ-
randat, kõik ülejäänud alad 
saab aga suurepäraselt ten-
nisehallis teha,” räägib 
Laidre.

Reno Laidre ütleb, et ka 
200 000 krooni maksev 
puitpõrand pole linnale üle-
tamatu probleem, kui sel-
leks tekib täiendav vajadus. 
Hetkel aga linnapea selle jä-
rele vajadust ei näe, sest 1.-
6. klassi kehalise kasvatuse 
tundide läbiviimiseks sobi-
vat ka tennisehall.

“Jah, võistluste hall see 
ei ole. Maakondlikke palli-
võistlusi siin teha ei saa, see 
on küll tõsi,” ütleb Laidre. 
“Võistluste jaoks on vaja pa-
remaid ja tipptingimusi. Po-
le paha, kui muid pallivõist-
lusi korraldatakse näiteks 

Nõos, aga tennisevõistlused 
Elvas.”

Seda ohtu, et hall suu-
rema osa päevast seisaks 
pooltühjana, linnapea ka ei 
näe, sest hommik on täide-
tud kooli kehalise kasvatu-
se tundidega ja pealelõuna-
sel ajal jaguneb hall tenni-
seharrastajate ja teiste rin-
gide vahel.

“Ilmselge, et Elva linn, 
kus on pisut üle kuue tuhan-
de elaniku, ei ole ka koos 
oma lähiümbruse valdade-
ga piisavalt suur selleks, et 
hommikust õhtuni kolmel 
väljakul ainult tennist män-
gida,”  ütleb Laidre ja lisab, 
et nagu näitab teiste omava-
litsuste kogemus, ei too inf-
rastruktuuri arendamine 
tingimata hulgaliselt selle 
ala harrastajaid juurde, küll 
aga luuakse paremad tingi-

mused.
“Pole nii, et kui me ehi-

tame siia näiteks poksisaali, 
siis kõik elvalased hakkavad 
poksima,” arutleb Laidre.

Reno Laidre hindab kõr-
gelt tenniseklubi algatust 
linnaga spordihalli ehitami-
sel seljad kokku panna, sest 
lõppkokkuvõttes on küsimus 
kaasfinantseeringus. Pro-
jektis osaledes on linnal või-
malus mõjutada saalikasu-
tuse tunnihinda, mis esialg-
sete arvestuste kohaselt jääb 
200-350 krooni piiresse.

Tänaseks on eeltööde-
ga jõutud ühelepoole, lõpli-
kud rahastamisotsused ligi 
21 miljonit maksma mineva 
halli ehituseks peaksid sel-
guma veel veebruaris.

“Kui raha olemas, kulub 
ehituseks 6-8 kuud,” pakub 
Laidre.

ÜKS KÜSIMUS Kas spordihoone 
või tennisehall?

ARVAMUS

Maarika Uprus, 
linnamajandusosa-
konna keskkonna-
spetsialist:

Elva linnavolikogu al-
gatas 2007. aastal Val-
ga mnt 5 kinnistu de-
tailplaneeringu, mille al-
gatamist taotles kinnis-
tu omanik Maxima Eesti 
OÜ sooviga rajada krun-
dile kaubandushoone.

Planeeritav ala paik-
neb Valga maantee ja 
Soo tänava nurgal. Ohu-
tu liikluskorralduse taga-
miseks nähakse piirkon-
nas ette kinnistu ulatuses 
Soo tn ja Valga mnt väl-
jaehitamine koos kerg-
liiklusteega. Kavanda-
tud ühekordse kauban-
dushoone kõrgus (max 8 
m) lähtub ümbritsevate 
hoonete kõrgusest. Krun-
dile nähakse ette eral-
di juurdepääsud – kau-
baautodele Soo tänavalt 
ning kaupluse külastaja-
tele Valga maanteelt. Et 
takistada piirkonna ela-
nike võimalikku öist häi-
rimist, tõkestatakse pä-
rast kaupluse sulgemist 
parklasse pääs tõkkepuu-
ga. Valga maantee äär-
de rajatakse kõrghaljas-
tust, mis aitab eraldada 
kauplusehoone ala täna-
vast, samuti nähakse ette 
haljastuse rajamist krun-
di loodepoolsele küljele, 
mis koos puitaiaga moo-
dustab visuaalse, müra- 
ja õhusaaste barjääri.

Planeeringu koosta-
mise käigus laekus Soo 
tänava piirkonna elani-
kelt linnavalitsusele pla-
neeringu lahenduse koh-
ta mitmeid ettepanekuid 
ja vastuväiteid. Saavu-
tatud kompromissid vii-
di planeeringulahendus-
se ning planeering suu-
nati avalikule väljapane-
kule. Avaliku väljapane-
ku ajal leidsid Soo täna-
va elanikud endiselt, et 
kauplusehoone rajamine 
halvendab piirkonna ela-
nike keskkonnaseisun-
dit, mistõttu tuleks de-
tailplaneeringu menetlus 
lõpetada ja jätta planee-
ring kehtestamata. Lin-
navalitsus oli arvamusel, 
et menetluse lõpetamine 
ei ole otstarbekas ja arut-
elude käigus tuleb otsi-
da pooltevahelist komp-
romissi, mida aga siiski ei 
saavutatud ning linnava-
litsus pöördus seisukoha 

saamiseks Tartu maava-
nema poole.

Maavanem oli arva-
musel, et planeeritava te-
gevusega kaasneda või-
vate mõjude kohta tuleks 
koostada vajalikke kesk-
konnaanalüüse ning jät-
kuvalt otsida osapoolte-
vahelist kompromissi.

Planeeringule koostati 
suvel 2009 kolm keskkon-
naanalüüsi: liiklusprog-
noos; müra ja õhusaaste 
tasemete modelleerimi-
ne; insolatsioonianalüüs 
(valguse ja varju lange-
mine naaberhoonetele).

Teostatud uuringute 
tulemustest selgus, et kau-
bandushoone kasutusele-
võtt ei ületa kehtestatud 
müra- ja õhusaaste nor-
me ning naaberkinnistute 
insolatsioonitingimused 
ei halvene. Uuringute tu-
lemusi tutvustati Soo tä-
nava elanikele, kes leid-
sid, et vaatamata tellitud 
analüüsidele jääb kaht-
lus, et kauplusehoone ra-
jamine halvendab nende 
elukeskkonda.

Linnavalitsus oli sei-
sukohal, et planeerin-
gu kehtestamata jätmi-
seks puudub põhjenda-
tud alus ning planeering 
suunati korduva järele-
valve teostamiseks Tar-
tu maavanemale, kes lei-
dis, et vahetu naabrus-
konna elanikud on pla-
neeringulahendusele esi-
tanud arvukalt ettepane-
kuid ja vastuväiteid, kuid 
kavandatav kaubandus-
hoone omab tähtsust ko-
gu Elva linnale. Vahepeal 
möödunud ajaga võib ol-
la tekkinud uusi huvita-
tud isikuid, kes soovik-
sid ehk nüüd avaldada 
ka omi seisukohti ja ar-
vamusi.

Elva linnavolikogu 
25.01.2010 otsusega nr 
12 korraldatakse Valga 
mnt 5 detailplaneeringu 
korduv avalik väljapanek 
15.02-14.03. 2010.

Detailplaneeringuga 
on võimalik tutvuda lin-
navalitsuses ja linnaraa-
matukogus (Tartu mnt 
3) ning Elva kodulehel 
www.elva.ee.

Linnavalitsus ootab 
võimalikult paljude ela-
nike kirjalikke arva-
musi Valga mnt 5 kin-
nistu detailplaneerin-
gu lahenduse kohta, kas 
ja miks teie arvates El-
va vajab või ei vaja kau-
bandushoonet. Arvamusi 
on võimalik saata linna-
majandusosakonda pos-
ti teel (Elva 61507 Kesk 
tn 32) või saata meiliga 
maakorraldus@elva.ee.

Mille taga seisab Maxima tulek 
Elvasse?

SPORT

Sportimisvõimalused 
Elvas on sarnased 
peaaegu igale teisele 
Eesti väikelinnale. 

Meelis Karro

Meil on täismõõdus 
staadion, kunstkattega ja 
kehva, kuid oma otstar-
vet täitev väike jalgpalli-
staadion, korvpalliväljak, 
lasketiir, skatepark rula- 
või jalgrattatrikkide tege-
miseks ja kaks korrast ära 
spordisaali.

Minu töölauale jõudis 
eelprojekt, kus Elva lin-
navalitsus on tellinud FIE 
Peeter Merisalu käest ehi-

tusloa taotlemiseks vajali-
ku eelprojekti, milles soo-
vitakse Elva gümnaasiumi 
nn vana koolihoone taha 
rajada suurt tennisehalli.

Olles ise spordist ja 
sportlastest lugupidav ini-
mene jääb nii minule kui 
minu Elva tuttavatele ja 
sõpradele selline idee täies-
ti arusaamatuks. Kust võis 
tulla selline mõte, et tee-
me Elvasse kolme väljaku-
ga sisetennisehalli? Nagu 
projekti tellijast näha, on 
mõte tulnud linnavalitsu-
sest ja selgus, et üheks hu-
vitatud pooleks on ka El-
va tenniseklubi. Kõige roh-
kem hämmastab mind tõ-
siasi, et nii olulisel teemal 
ei ole olnud mitte mingisu-
gust avalikku diskussiooni. 
Selline arutelu ei saa toi-
muda ainult linnapea ka-
binetis valitud seltskonna-
le. Tennis on harrastami-
seks väga kulukas spordi-
ala, mida mängib väga kit-
sas ring inimesi. Tartus on 
täna väga head võimalu-
sed selle spordiala harras-

tamiseks ja järjekordi seal 
ei ole. Vastupidi, suur prob-
leem on hoopis tingitud 
mängijate vähesusest. See-
ga ei ole loota, et meelita-
me linna ka spordituriste. 
Miks ei võiks võtta eesku-
ju näiteks Nõost, kus spor-
disaali ajad on kogu aeg 
broneeritud. Kas nii on-
gi ja saabki olema, et Nõo 
teeb meile pika puuga koo-
lide pingereas ja teeb pika 
puuga ka kaines mõtlemi-
ses, mis puudutab tavako-
daniku sportimisvõimalu-
si. Tundub, et jälle on olu-
kord selline, kus tahetak-
se teha head, aga välja ku-
kub “nagu alati”. Huvitav 
oleks minul kui maksu-
maksjal ka teada, mismoo-
di seda tennisehalli majan-
dama hakatakse. Ilmselt 
ei ole linnavalitsuses siis-
ki nii rumalad inimesed, 
et rajavad sinna ainult ten-
nisehalli. Ilmselt saab kai-
ne mõistus võitu ja ürita-
takse teha selline komp-
leks, mis rahuldab suure-
ma ringi inimeste huve, 

kuna rahvasport sisesaali-
des elab täna Elvas musta 
varjusurma. Kas otsustajad 
tõesti mõtlevad, et Elva ini-
mesed ei soovi kaasa rääki-
da teemal, milliseid võima-
lusi peaks spordikompleks 
sisaldama ja kuidas taga-
da, et täituvus oleks mak-
simaalne ja saaks rahulda-
tud võimalikult suure hu-
viringi vajadused tegeleda 
spordiga.

Mul ei ole midagi sel-
le vastu, kui sportimisvõi-
malusi Elvas arendatakse, 
kuid seda peaks tegema ar-
vestades reaalselt Elva ja 
selle lähiümbruse elanike 
huve.

Kui me inimeste arva-
must ei arvesta, siis juhtub 
ilmselt sama mis juhtus El-
va tunnuslausega, kus Elva 
inimesed soovisid tunnus-
lauseks “Elva – on koht kus 
tahaks olla ja tulla”, aga 
vastutav komisjon ei pida-
nud rahva arvamust mil-
lekski ja nii ongi meie ko-
dulinna tunnuslause hoo-
pis “hoiame üksteist”.

Elva sportimisvõimalustest

Väljavõte joonisest.

Hea elvalane, tule-
mas on Eesti Linnade ta-
limängud, mis toimuvad 
26.-27. veebruaril Paides.

Võistelda saab järg-
mistel aladel: suusatami-

ne, meeste ja naiste korv-
pall, kabe, male, lauaten-
nis.

Täpsem info ja regist-
reerimine Maris Järve-
oja, tel. 5380 7206

Tule aita Elval võita
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MIS 
JUHTUS

Ajavahemikul 4.-8. 
veebruar on sisse mur-
tud Rannu alevikus OÜ 
Rannu Mõis kuuluvasse 
teraviljaveskisse ja va-
rastatud kaks elektri-
mootorit. Kahju kokku 
6930 krooni.

Veehinnad tõusevad korraga 
mitmes omavalitsuses
Emajõe Veevärk loo-
dab uutmoodi hinna-
poliitikat rakendades 
lähiajal ühtlustada 
veehinda kõigis oma-
valitsustes, kus nad 
opereerivad.

Sirje Veldi

Konguta ja Rõngu valda 
(välja arvatud Käärdi), kus 
opereerib juba mõnda aega 
AS Emajõe Veevärk, ootab 
alates 1. maist taas ees mär-
kimisväärne hinnatõus.

Kui Rõngu vallavoliko-
gu vahetas 2008. aasta lõ-
pus üleöö veeoperaatorit, 
jättes esialgu märkamata, 
et Käärdi kuulub Elva lin-
na vee- ja kanalisatsiooni-
süsteemi, siis ähvardas El-
va vee-ettevõte AWS tõs-
ta ka Käärdis vee ja kanali-
satsiooni hinna 38 krooni-
ni, ehk nii kõrgele, nagu fir-
ma tollal arvestas normaal-
seks äraelamiseks vajaliku 
olevat.

Tookordne hinna-
tõus tundus üüratu ja 
käärdilased avaldasid pro-
testi. Tollane Rõngu val-
lavanem Aivar Kuuskve-
re kinnitas, et Käärdis siis-
ki sellist hinnatõusu ei tule 
ning vastav määrus täpsus-
tas, et Käärdis kehtib ühtne 
hind Elva linnaga. Et vahe-
peal oli veehind Elvas tõus-
nud, siis tõusis ka Käärdi 
veehind 32.50 kroonini, 
kuid erinevalt Elvast hak-
kas see käärdilastele kehti-
ma 1. maist 2009 ehk kuu 
aega hiljem kui Elva linnas. 
1. juulist tõusnud käibe-
maks lisas veehinnale juur-
de kaks protsenti.

Nii Elvas kui Käärdis tõu-

sis eelmisel aastal vee hind 
25 kroonilt 32.50 krooni-
ni ehk 7,50 krooni. Emajõe 
Veevärgi opereeritavates 
omavalitsustes jäi hind eel-
misel aastal madalamaks, 
olles koos käibemaksutõu-
suga 29.38 krooni. Rannus 
tõusis vee- ja kanalisatsioo-
nihind eelmise aasta 10. 
märtsist ja on tänini 30.50 
krooni kuupmeetri eest.

Uus hinnakujundus
2010. aastaks on AS 

Emajõe Veevärk aktsionä-
rid otsustanud, et Emajõe 
Veevärk esitab kõigile akt-
sionäridest kohalikele oma-
valitsustele ettepaneku üht-
se veehinna kehtestami-
seks, mis on 37.36 kr/m³. 
Igal KOV-l on võimalik tar-
bija kulukoormat kergenda-
da ja teatud osa veehinnast 
doteerida. Senini on KOV-d 
kinni maksnud AS Emajõe 
Veevärgi projektijuhtimise 
ja haldamise kulud.

Emajõe Veevärgi juhata-
ja Andres Aruhein selgitas, 
et nüüd ja edaspidi erine-

vad nende hinnakujunduse 
põhimõtted senikehtinuist. 
See on seotud ühtekuulu-
vusfondi toetusega, mille 22 
omavalitsust said torustike 
ehitamiseks ja rekonstruee-
rimiseks ja millega kaasnes 
nõue veemajandussüsteemi-
de jätkusuutlikkuse tagami-
seks. Selle nõude täitmiseks 
loodab Emajõe Veevärk 25 
aastaga koguda amortisat-
sioonifondi summa, millega 
saab süsteemi taas uuenda-
da. Uus hinnapoliitika näeb 
ette, et juriidilisi ja füüsilisi 
isikuid koheldakse võrdselt, 
seega kehtima peaks hak-
kama kõigile ühtne teenu-
se hind.

“Täna müüdava vee ja 
ärajuhitava reoveega ko-
gutakse ressurssi tuleviku 
jaoks,” ütles Aruhein. “Ka 
põhjendatud tulukus inves-
teeritakse tagasi veema-
jandusse ning omavalitsus-
tes jätkatakse veesüsteemi-
de täiendamist ja parenda-
mist. Seetõttu sai taoliste 
investeeringute kogumise ja 
eesmärgipärase kasutamise 
eelduseks, et kõik Emajõe ja 
Võhandu jõe veemajandus-
projektiga liitunud kohali-
kud omavalitsused valik-
sid oma veeoperaatoriks AS 
Emajõe Veevärgi.”

Tänaseks päevaks on 
Emajõe Veevärk operaa-
toriks juba viieteistküm-
nes projekti kaasatud val-
las: Alatskivil, Avinurmes, 
Haaslavas, Kongutas, Meek-
sis, Mäksas, Palamusel, 
Puhjas, Puurmanis, Rannus, 
Rõngus, Varas, Tartu vallas 
ning osaliselt ka Tähtvere ja 
Ülenurme vallas. Kõigis neis 
valdades peaks lähiajal hak-
kama kehtima üks veehind.

Kas selline hind hakkab 
kehtima ka Elvas, sõltub 
Aruheina sõnul Elva linna 
volikogust, kelle käes on ot-
sustamisõigus. Uue teenuse 
hinda täpsustava ettepane-
ku on Emajõe Veevärk saat-
nud Elva linnale 13. jaanua-
ril.

AWS ei ole hinnatõusu 
ettepanekut teinud

“Kirjalikku vastust et-
tepaneku kohta meile siia-
ni saadetud ei ole, küll aga 
oleme vestelnud linnapea ja 
volikogu esimehega erine-
vatest võimalustest,” ütles 
Aruhein.

Tulenevalt seadusest hak-
kab uus veehind kehtima 90 
päeva pärast, arvestades vo-
likogu otsusele järgnenud 
avalikustamist meedias.

Elvas ja Käärdis ope-
reerib hetkel vee-ettevõte 
AWS, kellel on linnaga le-
ping käesoleva aasta lõpu-
ni. Linnavalitsuse linna-
majandusosakonna juha-
taja Kalev Kepi sõnul ei ole 
Elva vee-ettevõte linnale 
veel uut hinna tõstmise et-
tepanekut teinud. Lepingu 
lõppedes kuulutatakse väl-
ja konkurss uue operaatori 
leidmiseks. Kui uueks ope-
raatoriks saab Emajõe Vee-
värk, siis ühtlustub hind ko-
gu piirkonnas.

Elva linnapea Reno Laid-
re sõnul on Elva suurema 
veehinna tõstmise juba eel-
misel aastal otsustanud ja 
seetõttu ei näe ta linnas vä-
ga suurt hinnatõusu. Ema-
jõe Veevärgi pakutav vee-
hind ühe kuupmeetri eest 
tähendaks siiski ka Elvas 
4.81 krooni suurust hinna-
tõusu.

KOIT kavas 
esimene eelistus 
gümnaasium, 
reservis haigla

11. veebruaril kinni-
tas Vabariigi Valitsus ko-
haliku omavalitsuse in-
vesteeringutoetuste ka-
va (KOIT kava) muuda-
tused perioodiks 2009-
2012, millega lisatakse 
kavasse Tartu ja Viljandi 
maakonna projektid.

Tartu maakonna pro-
jektide eelistusnimekir-
jas esimene on Elva lin-
na taotlus gümnaasiu-
mi Tartu maantee õppe-
hoone renoveerimiseks, 
milleks eraldati 24 383 
520 krooni.

“Kuna KOIT kava kin-
nitamine niikaua ve-
nis, siis sel aastal suu-
daksime teha korda ai-
nult koolimaja selle tii-
va, kus on raamatuko-
gu,” ütles linnapea Reno 
Laidre. “See oleks ka ju-
ba suur asi.” 

2011. aastal on põhi-
hoones plaanitud täis-
kapitaalset remonti teha 
maksimaalselt suvel, kui 
lapsed on koolist eemal.

“Koolihoonet ei ole 
suures mahus võimalik 
remontida talvel,” ütles 
Laidre.

KOIT kavast saavad 
toetust kaks koolimaja, 
neli lasteaeda ja kolm 
sotsiaalhoolekande ob-
jekti, kolm kultuuri- ja 
vaba aja veetmise ob-
jekti.

Kava muudatusega 
kinnitati ka 11 reserv-
projekti, mida on võima-
lik toetada juhul, kui sa-
ma maakonna KOIT ka-
vasse kuuluvate projek-
tide elluviimisel peaks 
vahendeid üle jääma.

Reservprojektide hul-
gas neljandal kohal on 
Elva haigla taotlus es-
matasandi- ja rehabi-
litatsioonikeskuse loo-
miseks. Kui raha jagub, 
saab haigla keskuse loo-
miseks 9 680 507 kroo-
ni. EPP

Projektidele 
poolteist miljonit

Elva linn jagab ka tä-
navu projekti- ja tege-
vustoetusteks üle 1,5 
miljoni krooni.

Elva abilinnapea Too-
mas Järveoja sõnul on 
projektide toetuste real 
raha eelmise aastaga 
võrreldes umbes 300 
000 krooni vähem, kuid 
sellegipoolest ei jää ära 
ühtegi plaanitud üritust.

Tavapäraselt on enim 
toetusraha kultuuri ja 
hariduse valdkonnas. 
Noorteprojektidele eral-
datud raha on eelneva-
tel aastatel jäänud üle 
ning ka tänavu on seal 
10 000 krooni reservis. 
Järveoja sõnul oodatak-
se veel raha taotlema 
eelkõige noorte endi kir-
jutatud projekte.

Projekti- ja tegevus-
toetust saanud projektid 
on üleval linna kodule-
hel www.elva.ee haridu-
se ja kultuuri teema all 
(vt. toetused). EPP

Wiedemanni keeleau-
hinna määras valitsus kir-
janik Ain Kaalepile (pil-
dil) tipptasemel luule- ja 
proosaloomingu, maailma 
kõrgkultuuri originaalteos-
te eesti keelde vahendami-
se ning eesti keele, eestluse 
ja Eesti kaitsmise eest.

Aastaid (1989-2001) aja-
kirja Akadeemia peatoime-
taja ametis olnud Ain Kaa-
lep on tunnustatud Eesti 
kõrgtasemega kultuuriaja-
kirjanduse arendaja. Maa-
ilmakirjanduse vahenda-
misel eesti keelde peab ta 
oluliseks tõlkimist otse ori-
ginaalkeelest.

Emakeelse sõnakasutu-
se suurmeistri Ain Kaalepi 
kandidatuuri keeleauhinna 
määramiseks esitas Tallin-
na ülikooli emeriitprofes-
sor, Wiedemanni keeleau-
hinna laureaat Mati Hint. 
Keeleauhinnale kandidee-
risid veel Reet Kasik (esi-
tajad Eesti Rahvusringhää-
ling ja ajaleht Sirp), Valve-
Liivi Kingisepp (Sirp), Lin-
nart Mäll (Tartu Ülikool, 

ülikooli filosoofiateadus-
konna arheoloogia insti-
tuut ja Eesti Akadeemili-
ne Orientaalselts), Raimo 
Raag (Haridus- ja Teadus-
ministeerium), Mari Ta-
rand (Eesti Keele Instituut, 
Eesti Keele Sihtasutus ja 
ajakiri Keel ja Kirjandus) ja 

Tiit-Rein Viitso (Emakeele 
Selts ja Tartu Ülikool).

Wiedemanni keeleau-
hind on asutatud 1989. 
aastal. Alates 2004. aastast 
on see riiklik ning määra-
takse igal aastal ühele isi-
kule väljapaistvate teenete 
eest eesti keele uurimisel, 

korraldamisel, õpetamisel, 
propageerimisel või kasu-
tamisel.

Saksa-rootsi soost Ees-
ti keelemees akadeemik 
Ferdinand Johann Wiede-
mann (1805-1887) oli väl-
japaistvamaid eesti kee-
le ja kultuuri uurijaid läbi 
aegade. Riikliku keeleau-
hinna väärtus on 500 000 
krooni ja see antakse lau-
reaadile üle vabariigi aas-
tapäeval, 24. veebruaril. 

EPP

AIN KAALEPI 
TUNNUSTUSI:

 1984 Juhan Liivi luule-
auhind
 1996 Riigivapi III klassi 
teenetemärk
 1998 Elva linna auko-
danik
 2008 Rahvusmõtte 
auhind
 2010 Ferdinand Johann 
Wiedemanni keeleauhind

Ain Kaalep sai Wiedemanni 
keeleauhinna

Üle-eestiline 
talgupäev tuleb 
ka sel aastal

K o da n i k u a lg a t u -
se Teeme Ära tänavuse 
ettevõtmisena toimub 
laupäeval, 1. mail üle-
eestiline talgupäev. Sel 
päeval on kõik eesti-
maalased oodatud kor-
raldama ja osalema eri-
nevatel talgutel, et va-
jalikud tööd ühisel jõul 
ära teha.

“Ideid seekordseks 
Teeme Ära ettevõtmi-
seks tuli palju, millest 
ainult üht kõige oluli-
semat tegu olnuks ras-
ke välja valida. Seepä-
rast otsustasime korral-
dada üle-eestilise vana-
de heade traditsiooni-
de kohase talgupäeva, 
et ükski vajalik asi te-
gemata ei jääks,” ütles 
Teeme Ära eestvedaja 
Rainer Nõlvak.

Võimalus oma Teeme 
Ära talgud korraldada 
ning abilisi appi kutsu-
da on aga igal inimesel 
ja organisatsioonil lin-
nas ja maal, olgu vaja-
likuks tegevuseks siis 
koos koristamine, riisu-
mine, ehitamine, istu-
tamine, kaunistamine, 
mõtlemine või muu.

“Üle-eestiline talgu-
päev on hea võimalus 
kutsuda teisi inimesi 
endale appi, tutvustada 
oma kodukanti ja näi-
tamist väärt tegemisi 
ning talgupäeva lõppe-
des mõnusalt koos teh-
tud tööst rõõmu tunda,” 
ütles Kai Krabo, Liiku-
mine Kodukant ja Tee-
me Ära talgupäeva üks 
eestvedajatest.

Talgute registreeri-
mine algab kava koha-
selt märtsis ja talguliste 
registreerimine aprilli 
alguses.

Teeme Ära talgupäe-
va koordineerivad koos-
töös Riigimetsa Majan-
damise Keskus, Ees-
timaa Looduse Fond, 
Eesti Külaliikumine Ko-
dukant, Eesti Muinsus-
kaitse Ümarlaud, Eesti 
Mittetulundusühingu-
te ja Sihtasutuste Liit, 
Õnnepank ja kodaniku-
algatus Teeme Ära Mi-
nu Eesti.

Teeme Ära eestveda-
misel on toimunud prü-
gikoristustalgud 2008. 
aastal ja Minu Eesti 
mõttetalgud 2009. aas-
tal. Mõlemad projektid 
on leidnud või leidmas 
järgimist teiste riiki-
de poolt. Loe lähemalt 
www.letsdoitworld.org. 

EPP
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TEADE

Teada on, et lubada 
on kergem kui teha.

Mai Treial,  
Riigikogu liige

Kui majandus läks tõu-
suteed, oli võimulolijatel 
lihtne lubadusi anda, kuid 
nüüd tuleb oma sõnu söö-
ma hakata. Ometi on ku-
sagil ka piir, millest min-
gil juhul ei tohi taganeda. 
See piir jõuab kätte siis, 
kui kaalule seatakse inime-
se elu ja tervis.

Meie põhiseadus ütleb, 
et igal inimesel on õigus 
tervise kaitsele. Sedasama 
õigust kinnitab paranda-
tud ja täiendatud Euroopa 
sotsiaalharta, millega Ees-
ti on ühinenud ning mis on 
Riigikogus ratifitseeritud.

2007. aasta aprillis ame-
tisse astudes andis peami-
nister Riigikogu ees sõna, 
et valitsus hoolitseb rah-
va tervise, toimetuleku, 
majandusliku turvalisu-
se ja mille kõige eest veel. 
Muu hulgas nägi valitsus-
liidu programm ette taga-
da ravikindlustuseta isi-
kutele pääs perearsti juur-
de. Paraku jääb arstiabi iga 
päevaga aina rohkemate-
le kättesaamatuks. Lõputu-
na näiva tööpuuduse kaas-
nähuna on ravikindlustu-
seta jäänud üle 64 000 ini-
mese.

Tõsiasi, et majandus 
teeb vähikäiku, ei õigus-
ta inimese hätta jätmist. 
Asi on suhtumises – kas 
inimestest hoolitakse või 
mitte. Nüüd kostis peami-
nister Riigikogus arupä-
rimisele vastates, et ravi-
kindlustamata isikul te-
kib õigus tasuta arstiabile 
siis, kui tema seisund eel-
dab vältimatut abi. Mis siis 
saab? Abi oleks erisüstee-
mist, mis võimaldab väik-
sema sissetulekuga inimes-

te tervishoiukulusid katta 
riigi muude laekumiste ar-
velt, kuid peaministri sõ-
nul pole kavas seda raken-
dada. Ja nii ongi, et valit-
sus ei aita ise ega lase ka 
teistel aidata.

Kes tööd ei otsi, on 
kadunud

Omavalitsuste esindajad 
taotlesid 2010. aasta riigi-
eelarvele tehtud ettepa-
nekutes riigieelarvest ra-
ha eraldamist ravikindlus-
tamata isikute perearsti-
abiks, kuid kahjuks jäi et-
tepanek toetuseta.

Möödunud aastal te-
gid kolm Tartu ülikooli õi-
gusteaduskonna tudengit 

uurimuse ravikindlustu-
seta isikute olukorrast ko-
halikes omavalitsustes. Ja 
mis selgus? Tuleb välja, et 
ravikindlustuseta inimesi 
on palju rohkem, kui näi-
tavad haige- ja töötukassa 
andmed. Nimetatud uurin-
gu tulemused vastavad sta-
tistikaameti andmetele, ja 
viimaste õigsuses pole põh-
just kahelda. Uuring tugi-
neb kõigi 15 maakonna sei-
sukohtadele ja vastuste-
le ning neist selgub, et rii-
gi rahastatavate teenuste 
ring ei taga ravikindlusta-
mata isikutele põhiseadu-
sest tulenevat õigust tervi-
se kaitsele. Kuidas saakski 
tagada, kui need inimesed 
on “haihtunud”.

Küsisime peaministrilt, 
mida võtab valitsus ette 
töötukassa registrist kadu-
nud inimeste ülesleidmi-
seks, ja saime vastuseks, 
et register ei pea arves-
tust nende tööealiste ini-
meste üle, kes tööd ei ot-
si. Aga miks nad siis ei ot-
si? Inimene pole ju iseenda 
vaenlane, et kergekäeliselt 
ja puhtalt mugavusest loo-
buks tööotsimisest ja tööst, 
seega ka ravikindlustusest. 
Järelikult pole leidnud 
ning on kaotanud viimse-
gi lootuse.

Hooldusravi omaosalus 
tekitab küsimusi

Nõndasamuti on mu-
reks põhjust neil, kes va-
javad hooldusravi. Ela-
nikkonna vananedes suu-
reneb paratamatult vaja-
dus hooldusteenuse järe-
le. Sotsiaalministeeriumi 
ilus unistus ehitada Eu-
roopa rahaga haiglahoo-
ned, luua uusi voodikoh-
ti ning omaosaluse toel se-
nisest rohkem hooldusravi 
pakkuda, võib luhtuda. Sel 
lihtsal põhjusel, et inime-
sed ei suuda hooldusravi 

kinni maksta. Sellega jää-
vad hätta nii rahvapensio-
ni (umbes 2009 kr) saajad, 
enamik töövõimetuspen-
sionäre kui ka suur osa va-
naduspensionäridest. Pea-
legi käib sellise raha maks-
mine üle jõu ka abivajajate 
lähedastele, sest eluaseme-
kulud muudkui tõusevad ja 
töötus suureneb.

Jääb arusaamatuks, kui-
das mõeldakse 1. jaanua-
ril kehtima hakanud oma-
osalus hooldusravis raken-
dada. Sotsiaalministee-
rium igatahes ei näi selle-
ga oma pead eriti vaeva-
vat – ilmselt lootes, et vii-
mases hädas jääb vastutus 
inimese tervise ja toimetu-
leku eest kohaliku omava-
litsuse kanda.

Nii leiab taas kord kin-
nitust ütlus, et teise tõbi 
on kivi küljes. Peaministri 
suhtumisest ja soovitustest 
võib teha juba palju kor-
ratud järelduse, et hädas 
saab inimene loota vaid 
iseendale.

Aga kuidas jääb põhi-
seaduslike õigustega? Üha 
enam tundub, et hättasat-
tunud inimene on riigi-
le vaid tülinaks, et vaeste-
le ja tõrjututele siin kohta 
ei ole. Ometi peaksime just 
raskel ajal igaüht märkama 
ja aitama. Kuna opositsioo-
ni hääl saab koalitsiooni 
senist käitumist arvestades 
Riigikogus maha hääleta-
tud, siis kutsun valitsust 
üles hoolivusele: esitama 
seadusemuudatus, mis või-
maldab kõigil ravikindlus-
tamata inimestel vähemalt 
perearsti poole pöörduda, 
teades, et kulud katab riik. 
Töötus koos sellest tulene-
vate sotsiaalsete tagajärge-
dega ähvardab Eestis pai-
suda katastroofiks – enam 
ei anna oodata.

Tuleb välja, et 
ravikindlustuseta 
inimesi on palju 
rohkem, kui 
näitavad haige- 
ja töötukassa 
andmed

Ravikindlustuseta inimene 
jääb ilma hooleks
HOOLIMATUS Riigil puudub ülevaade, kuidas tema 
kodanikud tegelikult toime tulevad

Elva Linnavalitsu-
se 02.02.10 korralduse-
ga nr 64 on algatatud 
Kirde tn 2d kinnis-
tu (17002:001:0029) 
detai lplaneeringu 
koostamine. Kinnis-
tu sihtotstarbed tootmis- 
ja ärimaa, suurus 9183 

m². Planeeringu eesmär-
giks on kinnistu jagami-
ne kolmeks katastriüksu-
seks, õigusliku aluse loo-
mine hoonestuse projek-
teerimiseks. Maakasutu-
se sihtotstarbeid ei muu-
deta.

Elva LV

09.02 otsustati
Sõlmida Elva Baptis-

tikogudusega mitteelu-
ruumide kasutusleping 
garaaži aadressiga Elva, 
Valga mnt 18a tasuta ka-
sutamiseks tähtajaga ku-
ni 31.05.2010; AS RTG 
Projektbürooga Elva ea-
kate ja puuetega inimes-
te päevakeskuse katuse- 
ja fassaadi renoveerimis-
tööde omanikujärelval-
ve leping; Agu Halleriga 
mitteeluruumide üürile-
ping garaažide aadressi-
ga Elva, Valga mnt 18a 
üürimiseks tähtajaga 3 
aastat;  igapäevaelu toe-
tamise teenuse leping; 
haldusleping Kõrveküla 
raamatukoguga;  lepin-
gu Tartu Linnavalitsuse-
ga lemmikloomade var-
jupaiga kasutamiseks.

Vabastada FIE Rai-
vo Kork üüri maksmi-
sest alates 01.02. kuni 
31.03.2010.

Nõustuda Elvas, 
Vellavere tee 2c asuva 
maa riigi omandisse jät-
misega.

Lõpetada Elvas, en-
disel kinnistul nr 14 
(Kalda tn 5 ja 5a) asunud 
hoonete kompenseerimi-
se menetlus.

Jagada Elvas, Mahla-
mäe tn 17 a katastriüksus 
kaheks, määrata katast-
riüksustele aadressid ja 
sihtotstarbed.

Anda välja kirjalik 
nõusolek vee- ja kanali-
satsioonitrasside välja-

ehitamiseks Elvas, Hä-
mariku tn 14a, Käärdi 
tee, Muru tn 7, Pargi tn 
40, 4, Vaikne tn 14; raie-
luba puude raiumiseks 
Elvas, Pargi tn 11a, Her-
ne tn 10, Raudtee tn 3a, 
Arbijärve maaüksusel.

Lugeda korralda-
tud jäätmeveoga mit-
teliitunuks jäätmeval-
dajad aadressil Kruusa 
tn 14 (Helgi-Mari Olesk), 
Pargi tn 10 (Arno Uprus), 
Vahtra tn 3 (Virge Anso), 
Kruusa tn 16 (Ursula 
Moldov).

Jätta rahuldama-
ta jäätmevaldaja aad-
ressil Kruusa tn 16 (Fe-
liks Moldov) korraldatud 
jäätmeveoga mitteliitu-
nuks lugemise taotlus.

Algatada Uuta tee 4 
kinnistu detailplaneerin-
gu koostamine ja kinni-
tada lähteseisukohad.

Määrata Lohu tn 6 
ja Lohu tn 6a katastriük-
suste sihtotstarbed; sün-
nitoetus Aime Aarnale 
ja transporditoetus Mare 
Avamerele.

Muuta majanduste-
gevuse registris Eesti 
Post AS ja OÜ Jardin re-
gistreering jaekaubandu-
se tegevusalal tegutsemi-
seks.

Anda Elva Linnava-
litsuse tänukiri Liius-
Hillar Keilile, Valentina 
Rekandile ja Maimu Si-
relile.

Salle Ritso,  
linnasekretäri asendaja

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Külalisesineja 
Marek Sadam 

Ameerikast
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12. veebruaril 85. 
sünnipäeva tähistav 
Virve Teder peab lu-
gu saunamõnudest ja 
rahvameditsiinist.

Milvi Kapaun

Kus teie lapsepõlve-
kodu oli?

Sündisin Kaagjärve mõi-
sas ja õppisin seal 6-klas-
silises algkoolis. Ilus suur 
mõisapark oli minu män-
gumaa. Seal oli imeilus tiik, 
mille keskel saarekesel kas-
vasid tammed. Pargis võim-
sad puude alleed, üks läks 
Valga, teine Lüllemäe poo-
le. Elasime punases telliski-
vimajas kolmetoalises kor-
teris. Ühes toas oli isa ka-
binet, tema oli politseinik. 
Minu mängukaaslasteks 
olid hilisem Elva kooli õpe-
taja Koidula Lepasoo ja te-
ma õed. Isa oli neil kooli di-
rektor. Mul on tänaseni sil-
me ees pilt direktori matus-
test Kaagjärvel, mida seal 
pargis vaatasin. Olin tol ke-
vadel lõpetanud esimese 
klassi.

Teie pere repressee-
rimistest ei pääsenud?

Isa alustas tööd politseis 
1920. aastal. Kui venelased 
sisse tulid, võtsid need mii-
litsa-poisikesed ameti üle. 
Isa oli saanud veel eesti raha 
eest osta Kaagjärvel väikese 
maja ja põllumaad. Oli kaks 
lehma ja hobune ning mesi-
puud. 1941. aasta veebrua-
ris isa arreteeriti. Suri aasta 
pärast Saranskis, nädal en-
ne ettenähtud mahalaskmi-
se päeva. Ema ja kaks noo-
remat õde küüditati 1949. 
aastal. Mina elasin siis koos 
abikaasaga Koosal, mul oli 
just tütar sündinud. Pere-
konnanimi oli teine, muidu 
oleks ka mina läinud. Minu 
kolmas õde oli tol korral mi-
nu juures, tänu sellele pää-
ses Siberi-sõidust. Kaheksa 
aasta pärast said sealt tule-
ma. Ema suri kõrges eas – 
elas neli kuud ja kaks näda-
lat üle saja aasta.

Kuidas Elvasse sat-
tusite?

Elu viis mind taas Kaag-
järve mõisa, kus töötasin 
koolis koka ja koristajana. 
Kui koolis remont tuli, olin 
töö- ja elukohast ilma, olin 
täitsa meeleheitel. Kohtu-
sin juhuslikult ühe Elva tut-
tavaga, kes mind siia elama 
kutsus. Sain Elva lastesõime 
majandusjuhatajana tööle, 
töötasin seal viisteist aastat. 
50-rublase palgaga ei taht-
nud pensionile minna, tu-
li Arengus viis aastat vaipa-
de kudumisega pensionira-
ha teenida. Pensionieas olin 
veel kaksteist aastat söögi-
tädi lasteaias Õnneseen.

Suvepuhkused ku-
lusid reisimisele möö-
da nõukogude kodu-
maad?

Venemaa olen risti-põi-
ki läbi sõitnud ja see oli kõi-
ge põnevam aeg minu elus. 
Tol ajal veeti Eestist rongi-
dega Venemaale tõuloomi. 
Mul oli suvel kuu aega vaba 
ja käisin siis loomi viimas. 

Enne reisile asumist tuli 
loomade sööt valmis teha, 
heinad pallitada. Siis laadi-
ti loomad, sööt ja tööriistad 
rongi peale ja sõit Venemaa 
poole läks lahti. Ajasin mul-
likate ja notsudega juttu... 
Istud seal heinapallidel lah-
tisel vaguniuksel ja muud-
kui sõidad ja naudid Vene-
maa kaunist loodust. Üle-
ni metsaga kaetud Uura-
li mäestik – see oli võrratu 
vaatepilt! Kui loomad ja do-
kumendid ära antud, võisid 
käia kus tahtsid. Odessa, 
Sevastoopol, Jalta... Käidud 
on Taškendis, Samarkandis, 
Buhhaaras, sõidetud Kaspia 
merel. Tagasi tulime Mosk-
va kaudu. Olen uudishimu-
lik inimene, sai kõik põne-
vamad kohad läbi käidud 
ja nuhkisin välja kõik pare-
mad poed, kust aga mida-
gi osta sai. Käekotte, kingi, 
maitseaineid, karakuli nah-
ka... Moldaavias ostsin Ki-
šinjovist oma elu esimesed 
sukkpüksid.

Milline oli meelde-
jäävaim reis?

Viimane loomadeveda-
mine Kasahstani. Rongiga 
mööda suurt steppi, seal ei 
ole muud kui kollane koiro-
hi ja mõned põõsad. Tore-
dad olid suslikud, kes istu-
sid ja vahtisid seal kampade 
viisi. Jõudsime Arkalõkki, 
kus raudtee lõppes. Käisime 
saunas, seal kohalikud nai-
sed kõik kombinee väel. No 
nii peen kõik!

Petropavloskis sai ka ära 
käidud. Seal kauplused täit-
sa tühjad. Kaupmees istub 
õues pingil. Kui leib tuleb, 
avatakse pood. Valge vor-
mileib tuuakse rongiga ku-
sagilt eiteakust, nii kõva, et 
löö või teisel pealuu lõhki... 
Imestasin, kuidas nad seal 
küll ära elavad – tühi ja pal-
jas maa, õudne joomine igal 
pool...

Millega veel tegele-
nud olete?

Töö kõrvalt olen kogu 
elu kampsuneid kudunud 
ja riideid õmmelnud. Olen 
ka laulnud Kaagjärvel se-

gakooris ja Elva naiskooris. 
Need revolutsioonilised lau-
lud mulle ei meeldinud! Le-
nini asemel laulsin ikka, et 
Leeni on meiega. Pidime re-
volutsiooni aastapäeval esi-
nema. Mina ütlesin proo-
vis, et enne laulma ei tu-
le, kui see revoluutsia ja-
ma läbi on. Ja nii oligi. Pea-
le revoluutsijat olin siis jäl-
le proovis.

Kuidas tervisega 
lood on?

Ei saa kurta. Võimlen ta-
sapisi. Ihuliikmete valu vas-
tu on väga kasulikud kasta-
nimunad. Iga päev veeretan 
kastanimuna pihus. Maga-
ma minnes panen külje alla 
kastanimunadega täidetud 
kotikese. Võtab valu ära. 
Kui süda läheb nõrgaks, pa-
nen selle rinnale ja on jälle 
rahu olla. Kui Arengus vai-
pasid kudusin, soovitas üks 
töökaaslane õhtul jalatalda-
de alla panna ajalehe, mil-
lele sinepit vahele on määri-
tud. Sokid otsa ja hommiku-
ni. Tegin seda aastaid. Pole 
suuremat häda olnud.

Olete ka aktiivne 
saunaskäija?

Olen viiskümmend aas-
tat Elvas elanud ja kõik see 
aeg igal laupäeval linnasau-
nas käinud. Meie Elva saun, 
see on number üks! Pare-
mat sauna polegi! Kui hea 
leiliruum! Higista niipalju 
kui kulub. Praegu minust 
enam suurt vihtlejat pole, 
nüüd viskan vihtlejatele lei-
li.

Millest naised sau-
nas ka räägivad?

Ikka kõik võetakse läbi. 
Seltsis on segasem asju aru-
tada. Mina pean seal oma 
loengut...

Kuidas juubelit tä-
histate?

Tütrel on Vokal suvema-
ja ja aed, kus veedan suved. 
Korjan marju, teen toor-
moosi, kütan sauna, nii-
dan... Minu juubeli peame 
ka seal. Tuleb tütre ja poja 
pere, pojapojad ja tütretü-
tar. Mis vanainimesel veel 
vaja!

LÜHIDALT

JUUBILAR Pensionär Virve Teder

“Kui kuidagi ei saa, siis kuidagi ikka saab! See on minu 
lause ja nii on elus olnud,” räägib juubilar Virve Teder 
naerusui. Foto: Milvi Kapaun

Põnevad rongireisid läbi 
Uuralite stepiavarustesse

ELVA POSTIPOISS
262, 11.02.2000

 Linnarahvas kohtus 
Sinilinnus linnasek-
retär Maia Kukega. 
Linnasekretär andis 
lühiülevaate oma tööst 
ja vastas küsimustele. 
Jutuks tuli maamak-
sumäär, pikaajalised 
rendilepingud, inimeste 
arv ja hulkuvad koerad 
Elvas.

 Opositsioonisaa-
dik volikogus Karin 
Jaanson annab 
hinnangu volikogu töö 
esimesele kolmele 
kuule. Eelarvet nimetab 
ta äraelamise eelar-
veks, sest arenduste-
gevuse pool kannatab. 
Eelarves puuduvad ka 
vahendid investeerin-
guteks.

10 AASTAT

Elva linnavolikogu esi-
mees Leelo Suidt allkir-
jastas 12. veebruaril Võ-
rus Kultuurilinnade hea 
tahte protokolli koos Val-
ga ja Otepää linnade esin-
dajatega.

Ülemaalise kultuuri-
linnade võrgustiku lõid 
möödunud aasta 15. mail 
Haapsalu, Narva, Paide, 
Pärnu, Rakvere, Tartu, 
Viljandi, Võru ja Tallin-
na linn, pisut hiljem lii-
tus sellega Põlva.

Võrgustik on avatud 
kõigile Eesti linnadele ja 
püüab Eesti linnad kin-
nistada Euroopa ja maa-
ilma kultuurikaardile  
kauemaks kui pelgalt 
2011. aastaks. Võrgustik 
püüab elavdada ka Eesti 
linnade omavahelist kul-
tuurisuhtlust, leida ja le-
vitada arusaamu linnade 
erinevustest ja kultuuri-

lisest ühtsusest ning läbi 
mõelda asjaolud ning lei-
da lahendused problee-
midele, mis häirivad või 
takistavad Euroopa kul-
tuurilinnade toimimist 
võrgustikuna. 

Küsimusele, mida sel-
lisesse võrgustikku kuu-
lumine annab Elva lin-
nale, vastas HKK Sini-
lind direktor Leelo Suidt, 
et kokkulepe võimaldab 
saada ühe Elva kultuu-
risündmuse, 2011. aasta 
18. juunil toimuva eksoo-
tiliste tantsude festivali 
info rahvusvahelisse vol-
dikusse ja toob Elvasse 
loodetavasti külalisi juba 
ka sel aastal ning annab 
meie kollektiividele esi-
nemisvõimalusi kultuuri-
pealinnas Tallinnas. 

EPP

TEADE

Tartumaa Noorte-
kogu kutsub kõiki 
Tartumaa noori se-
minarile “Sa ei ole 
hüpiknukk, liiguta 
ise nuppe”.

Külli Park,  
Noorteseminari 
korraldusmeeskonna liige

Tartumaa Noorteko-
gu on Tartu maavalitsu-
se juures tegutsev noor-
teühendus, mille eesmär-
giks on võimaldada noor-
tel osaleda otsustamis-
protsessis, selgitada välja 
noorte seisukohad ja seis-
ta nende eest. Tartumaa 
Noortekogu on lüli noor-
te, Tartu maavalitsuse ja 
omavalitsuse vahel.

Et oma eesmärki saa-
vutada, korraldame aeg-
ajalt Tartumaa noortele 
päevakajalisi sündmusi. 
27.-28. veebruaril oota-
me paarisadat Tartumaa 
noort vanuses 14-26 se-
minarile “Sa ei ole hüpik-
nukk, liiguta ise nuppe”. 
Kahte seminaripäeva ma-
hub väga mitmekülgset 
tegevust: tehakse läbi vo-
likogu simulatsioon, mil-
le käigus arutletakse mit-
metel ka noori puuduta-
vatel teemadel ja püütak-
se jõuda võimalike lahen-
dusteni ning osaletakse 
vabalt valitud koolitusel 
(avalik esinemine, mees-
konnatöö, hea juhtimi-
ne). Õhtuses programmis 
on tegevust igale maitse-
le, alustades karaokest ja 
esinejatest ning lõpeta-
des lauamängudega. Li-

saks heale kogemusele ja 
meeldivale ajaviitele on 
võimalus leida uusi sõp-
ru, tutvuda oma valdkon-
na spetsialistidega ja an-
da panus tagamaks Tar-
tumaa noortele parem 
elukvaliteet.

Kuna me rakendame 
mitteformaalset õpet, ei 
pea noored kedagi “tar-
gemat” kuulama, vaid 
saavad ise sõna paljudel 
olulistel teemadel, nagu 
näiteks keskkonnasääst-
likkus, meelemürgid, in-
fo levik, vaimne ja füü-
siline vägivald ning et-
tevõtlikkus. Seminari lõ-
puks pannakse kokku do-
kument ettepanekutest, 
mis on noortele olulised. 
Kindlustamaks noorte 
hääle jõudmist otsusta-
jateni, on plaan märtsis 
kutsuda eraldi ürituse-
le ka vallavanemad, lin-
napead, noorsootöötajad, 
sotsiaaltöötajad, huviju-
hid, maavalitsuse amet-
nikud, et ühiste arutelu-
de käigus leida võimalik-
ke lahendusi.

Võta sõber kaasa ja tee 
oma hääl kuuldavaks! 
Registreeri end juba tä-
na! Sündmus on kõigi-
le tasuta, projekti rahas-
tab Euroopa Noorte Ees-
ti büroo.

Küsimuste korral võt-
ke ühendust meie pro-
jektijuhi Toomas Laiguga 
(tel. 554 4364 ja e-mail: 
toomas la ig u@g ma i l .
com) või külastage meie 
blogi http://hypiknukk.
blogspot.com/

Elva ühineb kultuurilinnade 
võrgustikuga

Noored kutsuvad noori seminarile

Peedu kutsub 
vastlapäevale

Peedu kooli selts kut-
sub laupäeval, 20. veeb-
ruaril kell 12 nii suu-
ri kui väikeseid laste-
aia juurde vastlapäeva 
tähistama. Saab ehita-
da lumelinna, uisutada, 
liugu lasta, teed juua ja 
lihtsalt lustida. 

EPP
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Elva laskesuusatajate 
medalivõidud 
Viessmann Cupil

6. veebruaril toimus 
Kohtla-Järvel Eesti uju-
misliidu G4S noortesari 
ujumises. Osalejad võist-
lesid omal valikul kahel 
alal. Cevin Anders Siim 
võitis kaks medalit. Isik-
liku rekordiga 29.43 sai 
ta kulla 50 m vabaltuju-
mises, hõbeda kindlustas 
isiklik rekord 100 m lib-
likujumises ajaga 1.18,8. 

Tulemused kindlusta-
sid vabalt- ja liblikuju-
mises koha 31. mail Kei-
las toimuval noortesar-
ja  finaalvõistlustel. G4S 
noortesarja idatsooni kol-
mas etapp toimub 10. ap-
rillil Sillamäel, kus Cevin 
püüab finaalikohta 200 m 
vabalt ning 100 m komp-
leksujumises. 

EPP

Siim ujus rekordilainel

Kui sul on kasuta-
tud ja korralikku suusa-
varustust (suusad, saa-
pad, kepid), mida sa ise 

ei kasuta, too need Elva 
gümnaasiumisse või võ-
ta ühendust tel. 529 5564 
Marek Pihlak

Hea Elva inimene

Noorte laskesuusata-
jate karikasarja EOK-
Viessmann Cup tei-
ne etapp toimus 6.-7. 
veebruaril Otepääl.

Milvi Kapaun

Võistlussarjas osalevad 
koos 13-21-aastaste noor-
sportlastega ka veteranid 
ja harrastajad. Otepääl toi-
munud teisel osavõistlusel 
olid kavas individuaal- ja 
ühisstardid.

Esimesel võistluspäeval 
toimunud individuaalvõist-
lusel tegi Elva suusaklu-

bi noortest hea sõidu Karl 
Margus, kes saavutas 3 km 
distantsil M13 vanuseklas-
sis teise koha. Mihkel Unt 
oli 5. Auhinnakohale sõi-
tis ka Kalev Ermits, kes sai 
M19 klassis 12,5 km sõi-
dus kolmanda koha. And-
reas Tobreluts oli 5., Ver-
ner Lessing 6.

M15 klassis oli Kaius 
Loos 6., Peeter Kompus 8.

Meesharrastajatest või-
tis 7,5 km sprindisõidus 
seitsme osaleja hulgas esi-
koha Kaspar Songissepp. 
Karmen Alnek oli ainus 
võistleja N21 klassis ja nii 

kuulus talle mõlemal võist-
luspäeval esikoht oma va-
nuseklassis.

Meesjuunioride klassis 
võistlev Heigo Lepik sprin-
disõidus ei startinud. Ühis-
stardiga sõidus saavutas ta 
ülekaalukalt esikoha, edes-
tades teiseks tulnud spor-
diklubi Biathlon võistlejat 
Peeter Kirssi poole minu-
tiga. Ainsad kolm mööda-
lasku sai Lepik kirja esime-
ses lamadestiirus, ülejää-
nud kolm tiiru läbis ta ek-
simusteta.

Karl Margus oli teisel 
võistluspäeval 3 km ühis-

stardiga sõidus 4., Mihkel 
Unt 5. Peeter Kompus oli 
M15 klassis 5 km distantsil 
6., Kaius Loos 7. Kait Kom-
pus oli M17 klassis seitsme 
osaleja seas 7,5 km rajal 7. 
Kalev Ermits oli 10 km dis-
tantsil 5., Verner Lessing 6., 
Andreas Tobreluts 7. Mees-
harrastajaid oli ühisstardis 
kuus. Kaspar Songissepal 
tuli ebaõnnestunud lask-
misega leppida teise koha-
ga Vastseliina mehe Lauri 
Kalluste järel.

EOK-Viessmann kolmas 
karikaetapp sõidetakse 27. 
märtsil Otepääl.

Selle aasta esimesed tiit-
livõistlused laskmises peeti 
30. jaanuaril Narvas. Võist-
lesid  kuni 20-aastased juu-
niorid õhkrelvade harju-
tustes.

Elva Laskespordiklubi 
noored läksid tulejoone-
le suurte lootustega, kuid 
põhiharjutuse tulemused 
jäid siiski veidi alla pari-
mate päevade näitajate-
le. Nii lasid neidude püs-
siharjutuses Maarja-Lii-
sa Maasik ja Tuuli Kübar-
sepp vastavalt 375 ja 374 
silma, millega igal võist-
lusel finaali kaheksa pare-
ma hulka ei pääse. Võistlu-
se lõppedes selgus aga, et 
peaaegu kõik suured kon-

kurendid kõrbesid põhja-
likult ning meie tüdrukud 
läksid finaali kolmanda ja 
neljandana. Parim tulemus 
oli 379 ja kaheksas 368 sil-
ma. Finaalis oli kahe me-
dali lootus, kuid sellele 
mõeldes tuli Maarja-Lii-
sa esimene lask 4,3 silma. 
Edaspidi kindlalt jätkates 
tuli lõpuks kuues koht. Õn-
neks pidas vastu Tuuli närv 
ning tänu vanema konku-
rendi vääratusele võitis ta 
16-aastaselt oma esimese 
juunioride klassi medali – 
pronksi. Meistriks tuli Ju-
lia Soboleva Narvast.

Noormeeste õhupüssist 
laskmises võistles esma-
kordselt 60 lasu harjutuses 

13-aastane Kaarel Viljaste 
ning tuli tubli 532 silmaga 
16. kohale. Meie esinumber 
Lennart Pruuli lasi enda 
kohta tavapärase 574 sil-
ma, kuid kuna konkuren-
did ei suutnud sedagi, läks 
ta esimesena finaali. En-
ne püssi finaali aga otsus-
tas ta proovida ka võimeid 
püstoliharjutuses. Treene-
rid ja pealtvaatajad imesta-
sid küll seda ebatavalist te-
gu ja kritiseerisid ebapro-
fessionaalset lähenemist, 
kuid tulemuste selgumisel 
ilmnes, et Lennart nuhtles 
ka enamust püstolilasku-
reid ning läks tulemusega 
545 silma viiendana finaa-
li. Seda kohta suutis ta fi-

naalis hoida ning väsitava 
päeva lõpuks võis kesken-
duda püssifinaalis liidriko-
ha hoidmisele. Paraku seal 
oli kümne tabamisega ras-
kusi ning kuigi teisedki ei 
näidanud kõrget klassi, tu-
li kohalik noormees Vladis-
lav Lušin mööda lasta ja hõ-
bemedaliga leppida. Edes-
tada õnnestus aga edeta-
belijuhti Meelis Kiiska Pai-
dest, kes sai pronksmedali. 
Kõik kolm sõidavad märt-
si keskel Norrasse Euroopa 
meistrivõistlustele. 

Karl Kontor, 
Tartumaa Tervisespordi-

keskuse direktor

Laskurite üllatused Narvas

Heigo Lepik oli EOK-Viessmann noorte laskesuusatajate karikasarja teisel etapil parim meesjuunior ühisstardiga 
sõidus. Foto: arhiiv
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Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Ostame metsakinnistuid või 
kasvava metsa raie õigust. Tel. 
5599 6644. Helista julgesti.

Valga mnt 1A müügil suusad, ui-
sud, saapad jm. 504 5909

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kütteklots. 
Vedu tasuta. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Küttepuu (kuiv ja märg lepp). 
513 2927

Müüa turbabriketti kojutoomise-
ga. Tel. 506 6684

Sise- ja välisvoodrilauad, 
hind al 37 kr/m². Põrandalaud, 
hind al. 75 kr/m², transpordivõi-
malus. Tel. 5455 1700; e-mail: 
info@voikapuit.ee

Müüa tükeldatud kaseküttepin-
nud koos veoga. 501 0361

Müüa diislit 12.50 ja bensiini 
12.50 (Venemaa). 5906 2587

Võtan hoida lapse. 522 4190

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Boilerite puhastamine, paigal-
dus. 5595 1141

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektritööd, koduautomaatika, 
õhk-soojuspumpade müük ja 
paigaldus. www.mano.ee Tel. 
520 8970

Üürile anda 1-toal. krt. Puhjas. 
Tel. 529 1558

Korter 2t (dušš). 5556 4040

Välja üürida 3 toal. mug. korter, 
heas korras, möbl., kodutehnika 
sees. Tel. 517 5563

Üürile anda 4-toaline mug. krt. 
Rõngus. Tel. 529 1558

Võtan üürile 1-toalise kesk. kor-
teri. 521 4656

Müüa maja Rannu vallas Järve-
külas. 390 000.- Info 5555 7409

Elva Linnavalitsus annab üürile 
mitteeluruumid aadressiga Elva 
Jaani 7 (I korrusel 2 ruumi) suu-
rusega 21,1 m². Info Salle Ritso, 
tel. 730 9885

Elva Baptistikoguduses algab 
ristiusu põhitõdesid tutvustav 
Alfa-kursus 16. veebruaril kell 
19. Kursus toimub teisipäeviti 10 
nädala jooksul kell 19-21 aad-
ressil Pargi tänav 10. Osavõtt 
Alfa-kursusest on tasuta, kuid re-
gistreerimine on vajalik. Lisainfo 
ja registreerimine Kaja Liik, tel. 
529 0938

Muinasjuttude võlu-
maailm paelub nii 
suuri kui ka väike-
seid inimesi oma 
seiklustega headuse 
ja õigluse eest võitle-
vas maailmas. Need 
on lood, mis kõik lõ-
pevad enamasti õn-
nelikult. See on ka 
põhjus, miks ikka ja 
jälle muinasjuturaa-
mat raamaturiiulist 
üles otsitakse.

Anneli Puusaag

Juba teist aastat järjest 
korraldasid Elva gümnaa-
siumi algõpetuse õpetajad 
Tartumaa lastele Muinas-
jutuvestja konkursi. Osa-
võtt on olnud mõlemal aas-
tal rohkearvuline. Tänavu 
võttis konkursist osa küm-
ne Tartumaa kooli 1.-4. 
klassi õpilased.

Sellel aastal keskendusi-
me eesti muinasjuttudele. 
Iga võistleja sai registree-
rudes endale muinasjuttu-
dega seotud esinejanime. 
Laste hulgas tekitasid need 
palju elevust, kuna nii mõ-
nestki lapsest sai hetkeks 
Nukitsamees või Lumival-
geke.

Võistlus toimus kahes 
voorus. Esimeses voorus 
jutustas õpilane kolme ku-
ni viie minuti jooksul ko-
dus ettevalmistatud mui-
nasjutu. Kasutada võis ka 
vähesel määral juttu ilmes-
tavaid vahendeid. Teises 
voorus jutustas 1.-2. klas-
si õpilane nüüd juba koha-

peal ettevalmistatud mui-
nasjutu, kusjuures lõpp tu-
li õpilasel endal välja mõel-
da. 3.-4. klassi õpilased ju-
tustasid kohapeal etteval-
mistatud muinasjutu, mil-
lele tuli mõelda algus. Ka-
he vooru vahel kostitati 
õpilasi kringli ja morsiga 
ning ajaviiteks oli võima-
lus värvida muinasjutupil-
te, mängida lauamänge või 
lahendada nuputamisüles-
andeid.

Žürii koosnes saatjate-
na kaasasolevatest õpeta-
jatest, Elva gümnaasiumi 
õpetajatest ja raamatuko-
guhoidjast. Hindamisel ar-
vestati ilmekust, soravust, 
sõnavara, ilmekate väljen-
dite ning kõnekäändude 
kasutamise oskust. Esine-
jatelt võis kuulda meelde-
jäävaid lugusid eesti mui-
nasjuttudest ning taas tuli 
žüriil tõdeda, et laste fan-
taasia on suurepärane.

Kuna ka žürii teadis 
vaid esinejanimesid, siis 
jätkus põnevust ürituse lõ-
puni. Kõik osalejad ja õpi-
laste juhendajad said mä-
lestuseks kaasa tänukirjad 
koos ürituse kleepsu ning 
magusa üllatusega. Auhin-
nalistele kohtadele tulnud 
õpilastele omistati diplom 
koos raamatu, kleepsu ja 
magusa üllatusega. Nende 
juhendajatele jäävad mä-
lestuseks tänukirjad õpila-
se eduka juhendamise eest 
ning kooli logoga pasta-
pliiats.

Üritus oli tore ning meel-
dejääv. Kohtume kõik taas 

imelises muinasjutumaail-
mas juba järgmisel aastal 
koos uute väljakutsetega.

Parimad 
muinasjutuvestjad

I klass
I koht Timmu Õunapuu 

(Konguta Kool, juh. õp. 
Karmen Luik)

II koht Victoria Jürgen-
son (Nõo Põhikool, juh. õp. 
Tiina Miido)

III koht Ats Jonas Kõlu 
(Võnnu Keskkool, juh. õp. 
Riina Võikar)

II klass
I koht Marta Külaots 

(Konguta Kool, juh. õp. 
Astrid Külaots)

II koht Joonas Hend-
rik Mägi (Rõngu Keskkool, 
juh. õp. Rita Kiiver)

III koht Liisbeth Jõesaar 
(Ülenurme Gümnaasium, 
juh. õp. Annika Kiili)

III klass
I koht Laura-Kristiina 

Rand (Rõngu Keskkool, 
juh. õp. Eda Markov)

II koht Annabel Kuuse-
väli (Lähte Ühisgümnaa-
sium, juh. õp. Maili Edela)

III koht Liisa Tatar (Val-
guta Kool, juh. õp. Valve 
Laas)

IV klass
I koht Karin Kruuse 

(Nõo Põhikool, juh. õp. Ve-
ronika Paavel)

II koht Killu Altsaar 
(Ülenurme Gümnaasium, 
juh. õp. Kristel Hokkonen)

III koht Mikk Pedaja 
(Valguta Kool, juh. õp. Val-
ve Laas)

Selgusid parimad jutuvestjad
Muinasjutuvestjad valmistuvad esinemiseks. Foto: erakogu



13. veebruar 2010

14. veebruarini
SUUR SAAK
MÜÜGIL ÜLE 250 

SOODSA HINNAGA 
TOOTE!

ARBIMÄEL
ELVA KAUBANDUSKESKUSES

SUURE SAAGI NÄDALALÕPUPAKKUMINE:
Maasikad 250g (Hispaania) 26.90 22.90 kg/107.60
Hele viinamari Victoria kg 42.90 29.90

Lisaks soodsad pakkumised Säästukaardi omanikele!

SÜGIS-TALVISTE RIIETE JA JALATSITE

LISAALLAHINDLUS!

MÜTSID, SALLID, KINDAD –20%

KÕIK PUNASED LAUAKÜÜNLAD

SOODUSHINNAGA!

ELVA
KONSUMIS

KODU&TEHNIKA E-EHITUSKESKUS
Müügil UUS VALIK KÖÖGIVILJA- JA LILLESEEMNEID!
Kasvuturvas universaalne / kurgile 50l 29.-
Kasvuturvas tomatile 50l 32.-
Kasvuturvas Biolan 250l 129.-

E-EHITUSKESKUSES
Laminaatparkett liimivaba tamm 6mm 69.- m²

Palju kingitusi

Sõbrapäevaks!


